The figures confirm the bankers' choice as well. By the Bank of Russia for October 1, 2006, the mortgage lending volume growth was 166 % (in roubles) and 160 % (in foreign currency). The mortgage lending rouble share in the total  housing credits volume increased from 23 to 52 %, and the currency mortgage share increased from 56 to 77 %. "In spite of the mortgage demand from the population, its growth rates in 2006 went down as compared to the previous years due to considerable accomodation price growth rates. Cuurently, the situation is stabilizing and we can claim the prerequisites for swift mortgage development in hte neares years have been created – the number of banks offering the mortgage has increased, the rates have been reduces, the requirement for the mortgage borrowers have become simplified, the time of taking the dicision on granting a credit has reduced, the quality has risen, - NOMOS-bank assures. – The state policy in the sphere of the national projects realization will also add to the growth of mortgage crediting popularity.
Выбор банкиров подтверждают и цифры. По данным Банка России на 1 октября 2006 года, рост объемов ипотечного кредитования составил 166% (в рублях) и 160% (в валюте). Доля рублевых ипотечных кредитов в общем объеме выданных кредитов на жилье увеличилась с 23 до 52%, а доля валютной ипотеки – с 56 до 77%. «Несмотря на востребованность ипотеки со стороны населения, темпы ее роста в 2006 году снижались по сравнению с предыдущими годами из-за существенных темпов удорожания жилья. В настоящий момент ситуация стабилизируется и можно утверждать, что созданы предпосылки для стремительного развития ипотеки в ближайшие годы – возросло количество банков, предлагающих ипотеку, произошло снижение ставок, упростились требования к заемщику, сократилось время принятия решения о предоставлении кредита, повысился качественный уровень консалтинга, – уверены в НОМОС-банке. – Росту популярности ипотечного кредитования в дальнейшем будет также способствовать и государственная политика в сфере реализации национальных проектов».
